
Záznam 
z jednání ve věci Územní studie silnice R 43 v úseku Svitávka - Sudice konaného dne 
16.01.2014 ve 14.30 hod. v budově v budově Krajského úřadu Jihomoravského kraje 
v zasedací místnosti 240.  
 
Přítomni: dle prezenční listiny 
 
Cílem jednání bylo provést pro dotčené obce a pro dotčené orgány prezentaci dokončené 
1. etapy – analytické části Územní studie silnice R 43 v úseku Svitávka - Sudice (dále jen 
územní studie), poskytnout informace o dílčích předpokladech pro zpracování 2. etapy – 
návrhové části a na základě diskuze přítomných tyto předpoklady upřesnit.  
 
Jednání zahájil Ing. Tesařík, radní Jihomoravského kraje. Zdůraznil, že cílem práce je 
navrhnout řešení, které umožní obcím nezbytný rozvoj a minimalizuje negativní vlivy silnice 
R 43 na životní prostředí a veřejné zdraví. V rámci řešení bude ze strany Jihomoravského 
kraje kladen důraz na komunikaci s obcemi.  
 
Zástupce zhotovitele, Ing. Kyp, poté provedl prezentaci analytické části. Představil 5 variant 
řešení tras silnice R 43 z hledisek dopravního, limitů a střetů s ochranou přírody a z hlediska 
urbanistického (dopad variant na rozvoj obcí zakotvený v územních plánech). V rámci 2. 
etapy bude provedeno hodnocení a posouzení všech variant. Předběžně na základě 
dosavadních výsledků práce se jeví jako nejvýhodnější varianta 1. 

Ing. arch. Hamrlová shrnula dosavadní postup zpracování, zahajuje se zpracování 2. etapy – 
návrhové části územní studie, termín jejího dokončení je 31.03.2014. Výsledkem práce bude 
doporučení nejvýhodnější varianty.  

V následné diskuzi zaznělo: 
Paní starostky ze Sudic a z Chrudichrom ocenily zpracování územní studie, která navrhne 
varianty řešení silnice R 43 umožňující lépe ochránit obce Chrudichromy a Sudice před 
negativními vlivy z dopravy.  
Pan starosta Svitávky předloží varianty zastupitelstvu, a doporučení zastupitelstva pak 
poskytne pořizovateli. 
Ing. Hájek z odboru životního prostředí vznesl dotazy na dokumentaci EIA silnice R 43 a zda 
bude zpracován v rámci 2. etapy územní studie zábor ZPF.  
Ing. Kyp potvrdil, že zábor ZPF bude zpracován.  
Ing. Janáčková z ŘSD sdělila, že doplněná dokumentace EIA je odevzdána.  
Bylo konstatováno, že zadání ukládá zhotoviteli ve 2. etapě zpracovat přiměřeně k obsahu 
územní studie „hodnocení tras a jejich koridorů (pro všechny varianty), a to dopravně 

inženýrské, územně plánovací, vlivů na životní prostředí a ekonomické, srovnání variant se 

současným stavem složek životního prostředí a vzájemně mezi sebou. Hodnocení vlivů na 

životní prostředí bude zpracováno z hlediska dopadů na obyvatelstvo, ovzduší, vodu, 

horninové prostředí, půdu a lesní ekosystémy, přírodu a krajinu, kulturní a historické památky 

a archeologická naleziště.“  
Ing. Švarcová, zástupce Krajské hygienické stanice, vítá všechna řešení směřující 
k minimalizaci negativních vlivů na lidské zdraví.  
Poté se diskuze zapojili další zástupci obcí. 
 



Přítomní se dohodli, že: 

• Obce, dotčené orgány a organizace poskytnou pořizovateli vyjádření k předloženým 
variantám. 

• Další jednání proběhne v  rozpracovanosti cca v únoru 2014.  
 
Mimo jednání bylo dohodnuto: 

• ŘSD poskytne odevzdanou Dokumentaci EIA jako podklad ke zpracování 2. etapy – 
návrhové části územní studie.  

 
Kontaktní osoby pro komunikaci jsou: 

- za pořizovatele Ing. arch. Hana Houzarová, tel: 541 651 317, e-mail: 
houzarova.hana@kr-jihomoravsky.cz 

- za zhotovitele Ing. Ondřej Kyp, tel: 277 005 540, e-mail: ondrej.kyp@afconsult.cz 
 
 
Přílohy: Prezenční listina 
 
 
 
 
Zaznamenala: Ing. arch. Houzarová dne 27.01.2014 






